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Jan Křovák 6. června 2023

Proč poskočil rozpočet o další miliardy? V půlce května
jsme měli jiná data, říká MF

echo24.cz/a/HYsgR/zpravy-domaci-statni-rozpocet-2024-deficit-stanjura-vlada-ministerstvo-financi

ROZPOČET 2024

Ministr financí Zbyněk Stanjura a premiér Petr Fiala (oba ODS). Foto:
Radovan Jelen
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Sdílet:

V době, kdy byl představen ozdravný balíček, jsme měli jiná data
než na konci května, kdy jsme vládě předložili státní rozpočet
na příští rok. Pro deník Echo24 to uvedlo ministerstvo financí.
Reagovalo tak na dotaz, proč původně oznámilo, že zmíněný balíček
umožní, aby byl deficit rozpočtu příští rok 210 miliard, nyní se však
mluví o 235 miliardách.
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„Po přijetí a realizaci všech opatření v rámci konsolidačního
balíčku 2024 bude možné schodek státního rozpočtu v roce 2024
snížit na 210 miliard korun a v roce 2025 konsolidační opatření
v úhrnu snižují schodek o dalších cca 50 miliard korun,“ uvádí
se v dopadové zprávě ke konsolidačnímu balíčku. Podle ministerstva
financí zohledňovaly informace zveřejněné spolu s ozdravným
balíčkem údaje známé k tomuto datu.

„Naproti tomu materiál s názvem Příprava státního rozpočtu na rok
2024 a střednědobého výhledu na léta 2025 a 2026, který MF jako
každý rok v souladu s rozpočtovými pravidly předložilo vládě
prostřednictvím neveřejného systému eKlep k datu 31. května,
pracuje již s údaji aktuálními k tomuto datu,“ uvedl pro Echo24
mluvčí MF Petr Habáň. Podle dostupných informací má v být
v materiálu navržen schodek ve výši 235 miliard, tedy o 25 miliard
vyšší, než se počítalo několik týdnů předtím.

„Dotujeme všechno. Zasedání vlády připomínají čerpací stanici na státní
peníze“

Lenka Zlámalová , 2. června 2023

SALON O DOTAČNÍ EKONOMICE

Ministerstvo nechce spekulace o konkrétních číslech uvedených
v tomto materiálu komentovat, protože materiál je umístěn
v neveřejném systému. „Obecně však můžeme sdělit, že tento
materiál již obsahuje aktuálnější odhady příjmů a výdajů státního
rozpočtu v příštím roce a na výdajové straně se jedná o výrazný
nárůst v několika oblastech,“ uvedl pro Echo24 Habáň.
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Mělo se jednat o výrazný nárůst v kapitole ministerstva obrany
v souvislosti s plněním výdajového závazku 2 % HDP na obranu,
zároveň ale také o nárůst výdajů na platy pedagogů (kvůli
plánovanému dorovnání jejich výše na 130 % průměrné mzdy),
výdajů na obsluhu státního dluhu, výdajů na důchody a další sociální
dávky. Tyto informace nicméně byly známé již před 11. květnem,
tedy před dnem, kdy byl zveřejněn konsolidační balíček a mluvilo
se o zmíněných 210 miliardách.

Obecně podle Habáně platí, že tento materiál standardně
představuje jen předběžný pracovní „výkop“, který bude
v nadcházejících týdnech předmětem intenzivního jednání se všemi
resorty, respektive rozpočtovými kapitolami na vládní úrovni a čísla
v něm uvedená se ještě v návaznosti na tato jednání mohou měnit
ve zbývajícím procesu přípravy státního rozpočtu na příští rok.

Ve třetí světové válce budeme týl. Co je v česko-americké dohodě

Daniel Kaiser , 31. května 2023

DOHODA O OBRANNÉ SPOLUPRÁCI

„Teprve poté se bude moci MF k materiálu podrobně vyjádřit. Není
ale žádným tajemstvím a několikrát to veřejně zdůraznil i ministr
financí, že ozdravný balíček má být jen začátkem hubnoucí kúry,
kterou stát musí podstoupit, abychom zastavili prohlubování deficitů
a konsolidovali veřejné finance,“ uvedl pro Echo24 Habáň.

Vláda čelí v souvislosti s konsolidačním balíčkem ostrému lobbingu
a dá se tak čekat, že o jednotlivá opatření a tedy i schodek příštího
rozpočtu bude ještě vláda muset bojovat. Nepřipouští ale, že by
v balíčku mohlo dojít k větším změnám. „Jsem připraven jednat,
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určitě i ostatní členové vlády i předsedové ostatních stran. Jsme
připraveni diskutovat, ale opravdu o věcech, které nebudou
znamenat zásadní změny na tom balíčku, spíš na věcech, které jsou
drobnými změnami, technickými,“ řekl v úterý novinářům šéf lidovců
Marian Jurečka.

S upřesněním detailů či menšími úpravami počítá i šéf poslanců
vládní TOP 09 Jan Jakob. „Všichni se shodneme vzhledem
k ekonomické situaci, že ozdravný balíček je velmi zapotřebí. Je
potřeba, abychom zavedli rozpočtově odpovědnou politiku. Myslím
si, že prostor pro zásadní změny není,“ uvedl Jakob.

Sdílet:

státní rozpočet vláda Zbyněk Stanjura
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